

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱  
The Introduction of World Civilization 世界文明通論

當期課號	9002	Course Number	9002
授課教師	廖寶隆	Instructor	LIAO,PAO LUNG
中文課名	世界文明通論	Course Name	The Introduction of World Civilization
開課單位	多元通識課群(進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Multiple General Education
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程以世界文明發展為主軸，對具代表性的史事作清楚簡要之陳述。內容以兩河流域文明、埃及文明、中國文明、印度文明、希臘文明、羅馬帝國、文藝復興、宗教改革、地理大發現、工業革命、及戰後國際關係發展為主。希望藉此使學生對西方文明發展歷程有概括性的了解。	Objectives	The course develops into main shaft with civilization history of the world , to comparatively important and representative historical events make brief statement the believable historical stories, including : West Asia civilization Egypt civilization 、 Chinese civilization 、 India civilization 、 Greece civilization 、 Rome empire 、 Renaissance 、 Religious revolution 、 Geographical discovery 、 Modern Europe to enlarge 、 Industrial Revolution 、 World war I & II. Hope to inspire student interest in history and promote their Human training.
教材	自編講義,《世界文明史》	Teaching Materials	Self-compiled handouts, 《History of world civilization》
成績評量方式	1.期中考試 30% 2.期末考試 40% 3.出席 30%	Grading	1.Midterm exam 30% 2.Final exam 40% 3.Present 30%
教師網頁	-		
教學內容	<p>從不同角度對世界文明重新詮釋，各重要地區或國家均有所涉及。歐洲、中東、東南亞、印度、美洲、和中國均得到適當重視。課程內容，就是讓學生既了解到各主要人類社會和文化的獨特成就，又了解其局限，並讓學生關心當代問題。</p> <p>主要內容: 1.文明的曙光—兩河流域與西亞文明 2.永恆的世界—尼羅河與埃及文明 3.階級與輪迴—恆河與印度文明 4.河殤—黃河與中國文明 5.黃金城—中南美洲的印地安古文明 6.雅典的城邦政治及其文明發展 7.征服者:亞歷山大 8.羅馬共和與地中海世界 9.基督教與中古歐洲社會 10.回教崛興及其擴展 11.佛教東傳對東亞世界的影響 12.地理大發現-世界被歐洲人發現? 13.歐洲人殖民美洲的經過與影響 14.香料貿易與東南亞地區的沉淪 15.工業革命:世界從此被改變</p>	Syllabus	<p>From different angles to reinterpretation of world civilization,each vital area or the country have involve.Europ-e,the Middle East,Southeast Asia,India ,the Americas,obtain with China take s-eriously suitably.The curriculum conte-nt,is lets the student both understand each main human society and the cultur-al unique achievement,and understands its limitation,and lets the student ca-re about the contemporary problem.</p> <p>Primary coverage: 1.civilization's dawn--two river basi-ns and the West Asia civilization. 2.eternal world-- Nile River and the E-gyptian civilization. 3.social classes and samsara--Ganges river and the Indian civilization. 4.rivers die young --Yellow River and the Chinese civilization. 5.Huang Jincheng --Central South Ameri- ca's India peaceful ancient civiliza- tion. 6.Athens's city--state politics and the civilization develop. 7.vanquishers: The Alexander. 8.Rome republican rises suddenly with Mediterranean Sea world. 9.Christianity and the Middle Ages Eur- ope society. 10.Islams is popular and expands</p>

		<p>east.</p> <p>11.Buddhism to pass on to the East Asi- an world influence.</p> <p>12.geography big discovery --world was discovered by the European ?</p> <p>13.Europeans colonize Americas' proces- s and affect.</p> <p>14.spice trades and the Southeast Asia perish.</p> <p>15.Industrial Revolution: The world is changed henceforth.</p>
--	--	---

尊重智慧財產權，請勿非法影印。